
Vammaisneuvoston kommentteja osallisuusohjelman valmisteluun   

Kiitämme mahdollisuudesta osallistua ohjelmaluonnoksen kommentointiin. Toteamme, että 
lausuntopyynnöt ovat ajan tapa osallistaa erilaisia kansalaisryhmiä. Tahto ja tarkoitus ovat 
hyviä, mutta koemme, että vaikuttamismahdollisuus tulee melko myöhäisessä vaiheessa, 
ohjelman ollessa jo lähdössä lausuntokierrokselle. Toisaalta tunnistamme kyllä, että 
suunnitteluvaiheen työryhmätyöskentelyyn osallistumiseen on vähänlaisesti rahkeita. 
Toisinaan osallistumista estää työ, toisinaan vaikkapa liikkumisen esteet.  

Loviisassa toimiva Loviisan järjestöt r.y. toimii linkkinä kaupungin ja yhdistysten välillä 
kiitettävästi jakaen tietoa. Aiemmin hyvinvointikoordinaattorin työtehtäviin kuului tiedon 
välittäminen Loviisan järjestöt ry:lle. Vammaisneuvostossa pohdittiin, kenelle tämä tehtävä 
kuuluu nyt, kun hyvinvointikoordinaattorin tehtävä on lakkautettu.  

Kaupungin yhteistyötä Kumppanuustalo Kulman vuokran maksussa kiitetään hyvänä 
vastaantulona. Viimeisimmäksi lehdissä on kerrottu Kumppanuustalo Kulmassa 
toteutetusta digikoordinaattoritoiminnasta, joka omalta osaltaan lisää esimerkiksi 
ikäihmisten osallisuutta yhä enemmän digitaitoja vaativassa maailmassa. Samoin 
viikoittainen kahvitupatoiminta on osallistumista ja osallistamista matalalla kynnyksellä.  

Kaiken kaikkiaan on hienoa ja tärkeää, että osallisuusohjelmaa laaditaan ja siihen haetaan 
monta erilaista näkökulmaa.   

Tesjoella, 19.10.2020   

Vammaisneuvoston puolesta,   

Katri Haverinen   

  



 

Rådet för personer med funktionsnedsättnings kommentarer för beredningen av 
programmet för delaktighet  

Tack för möjligheten att kommentera utkastet till programmet. Vi noterar att begäran om 
utlåtanden är ett sätt att involvera olika medborgargrupper. Viljan och syftet är bra, men vi 
upplever att möjligheten att påverka kommer i ett ganska sent skede, då programmet 
redan är på väg på uttalanderond. Å andra sidan inser vi nog otillräckligheten för att delta i 
arbetsgruppsarbetet i planeringsskedet. Ibland hindras deltagandet av arbete, ibland av 
hinder för rörlighet.  

Den Lovisabaserade Lovisa Föreningar rf gör ett berömligt arbete som länk mellan staden 
och föreningarna genom att dela information. Tidigare hörde det till välfärdskoordinatorns 
uppgifter att förmedla information till Lovisa Föreningar rf. I rådet för personer med 
funktionsnedsättning funderade man vem denna uppgift nu tillhör då välfärdskoordinatorns 
uppgift har slopats.  

Stadens samarbete i att betala hyran för Kompanjonsskapshuset Hörnan får ett tack som 
ett gott tillmötesgående. Till sist har det i tidningarna berättats om 
digikoordinatorverksamheten på Kompanjonsskapshuset Hörnan som för sin del ökar till 
exempel seniorers delaktighet i en värld som allt mer kräver digitala kunskaper. Den 
veckovisa kaffestugsverksamheten och också deltagande och involverande med låg 
tröskel.  

Överlag är det fint och viktigt att man uppgör programmet för delaktighet och att man söker 
många olika synvinklar till den.   

Tessjö, 19.10.2020   

På rådet för personer med funktionsnedsättnings vägnar,   

Katri Haverinen  

 


